
Prohlášení 

Svaz měst a obcí ČR tímto prohlášením reaguje na výzvu společnosti Interseroh, kterou obdržely 

některé členské obce a které se obrátily s dotazy na Kancelář Svazu ohledně dané situace. 

Předně je nutné uvést, že Svaz od počátku nijak veřejně nekomentoval případný vznik nové 

autorizované obalové společnosti, ani nečinil žádné kroky k ovlivnění rozhodnutí Ministerstva 

životního prostředí, jako vrchního orgánu státní správy v odpadovém hospodářství. Svaz také není 

subjektem, který by mohl (a ani nechce) jakkoliv ovlivňovat rozhodování členských měst a obcí 

v jakékoliv oblasti spadající do jejich činností a kompetencí.  

Společnost Interseroh iniciovala jednání se Svazem v únoru roku 2014. Na tomto jednání zástupci 

Svazu informovali společnost Interseroh o skutečnosti, že je pouze na rozhodnutí MŽP, zda vznikne 

další autorizovaná obalová společnost. Společnost ovšem v rámci představení svých služeb nenabídla 

žádné konkrétní podmínky ani konkrétní nabídku spolupráce s obcemi, která by ukazovala na 

výhodnost řešení třídění odpadů od společnosti Interseroh oproti stávajícímu systému. Svaz zřetelně 

s ohledem na zájmy měst a obcí formuloval nezbytné podmínky pro efektivní třídění odpadů a 

smysluplnou spolupráci obcí v případě vzniku nového subjektu: 

1. současný systém sběru odpadu z obalů nesmí být ovlivněn nebo dokonce ohrožen, neboť by to 

byla města a obce, které by nově nevýhodnou situaci musely řešit na úkor vlastních obecních 

rozpočtů. ČR je jedním ze států s nejlepšími výsledky v oblasti třídění odpadů. Jednou z motivací měst 

a obcí v podpoře systému třídění odpadů jsou i odměny od autorizované obalové společnosti EKO-

KOM, která městům a obcím vyplácí odměny za veškeré množství sebraného tříděného odpadu 

(papír, plast a sklo).  

2. ke všem městům a obcím musí být přistupováno shodně, přičemž by měl být zachován současný 

postup, kdy s každou obcí, která o to projeví zájem (tedy i s těmi méně finančně a odpadově 

zajímavými) je uzavřen smluvní vztah obdobný jako se všemi ostatními a také odměny za sběr 

tříděného odpadu jsou vypláceny na základě stejného principu všem městům a obcím bez rozdílu.  

3. musí být zachována stávající hustota sběrné sítě, neboť omezením třídění by občané dané druhy 

odpadů opět odkládali do popelnic na směsný komunální odpad, popř. by narostl počet černých 

skládek, což je naprosto nepřípustné. 

Z rozhodnutí MŽP o neudělení autorizace k zajišťování sdruženého plnění povinností zpětného 

odběru a využití odpadů z obalů jednoznačně nevyplývá (viz www.ekokom.cz), že by nově vytvořená 

autorizovaná obalová společnost Interseroh tyto podmínky naplnila. Nejsou dostupné informace o 

tom, že by společnost Interseroh vstoupila v jednání s některým z  členů Svazu (měst a obcí), což je 

minimálně zarážející, a to zejména s ohledem na skutečnost, že města a obce jako původci odpadů 

jsou základem celého systému třídění odpadů. V současné době je do systému společnosti EKO-KOM 

smluvně zapojeno 6.084 měst a obcí. 

Svaz plně respektuje právo MŽP rozhodnout o budoucnosti systému zpětného odběru a využití 

odpadů z obalů v České republice, bude však po státu jednoznačně požadovat, aby i do budoucna 

garantoval stabilní finanční podporu a další benefity (bezúplatné poskytnutí kontejnerů na třídění do 

obcí, komunikační aktivity a výchova obyvatel…), které v současné době obcím přináší stávající 

systém. Velmi zvláštním se jeví prohlášení společnosti Interseroh, že může obcím garantovat snížení 

http://www.ekokom.cz/


nákladů za třídění odpadů. To je však v rozporu se stávající situací, kdy si tyto náklady nasmlouvávají 

v režimu veřejných zakázek samostatně pouze obce v pozici objednatele se svozovými společnostmi. 

Jak tato garance ze strany Inteserohu vypadá, není nikde uvedeno. Jednání o cenách sběru a svozu 

tříděního odpadu vedou obce se svozovými společnostmi průběžně v závislosti na finančních 

možnostech a potřebě zajistit občanům třídění odpadů, přičemž se svozovou společností musí dojít 

k dohodě o ceně za tyto služby. Pokud má garance společnosti Inteseroh zajistit jednání o slevách 

z cen svozové společnosti, pak obce očekávají, že tyto slevy budou významné v řádech desítek 

procent a nikoliv pouze kosmetické. Zůstává ale otázkou, nakolik může společnost Interseroh 

zasahovat do dojednaných podmínek smluv mezi obcí a svozovou firmou.  

Závěrem uvádíme, že je na rozhodnutí měst a obcí, a to i s ohledem na dlouholetou spolupráci se 

společností EKO-KOM, jaký postoj k informacím uveřejněným v médiích, na různých webových 

stránkách, zaslaných společností Interseroh, uvedených v této deklaraci a k celé situaci zaujmou. Dle 

našeho názoru, a to zejména ve vazbě na informace uvedené v rozhodnutí Ministerstva životního 

prostředí neposkytuje projekt třídění odpadů předložený společností Interseroh dostatečné záruky 

na zachování stability a efektivity stávajícího systému sběru odpadu z obalů, neboť není jednoznačně 

zajištěna sběrná síť, není deklarováno zajištění odběru jakéhokoliv množství tříděného odpadu, není 

jasná finanční udržitelnost systému Interseroh a není deklarována spolupráce s obcemi s rovným 

přístupem k financování a smluvnímu vztahu.  


